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ACTA  

COMITÈ EXECUTIU DE L’FMC DE 25 DE GENER DE 2021 

 

 

S’inicia la sessió a les 16.05 hores a través de la plataforma Zoom. 

Hi assisteixen: Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de VILANOVA I LA GELTRÚ; Rosa Pujol 
Esteve, alcaldessa d’AITONA; Adam Tomàs i Roiget, alcalde d’AMPOSTA; Lluís Guinó i Subirós, alcalde de 
BESALÚ; Montserrat Candini i Puig, alcaldessa de CALELLA; Dolors Carreras Casany, alcaldessa de CUNIT; 
Eduard Rivas Mateo, alcalde d’ESPARREGUERA; Ignasi Simon Ortoll, alcalde de LLIÇÀ D’AMUNT; Natàlia 
Figueras Pagès, alcaldessa de MAÇANET DE LA SELVA; Àlex Garrido Serra, alcalde de MANLLEU; Xavier 
Fonollosa Comas, alcalde de MARTORELL; Lourdes Aluja Matas, alcaldessa de PRADELL DE LA TEIXETA; 
Lluís Mijoler Martínez, alcalde del PRAT DE LLOBREGAT; Marta Farrés Falgueras, alcaldessa de SABADELL; 
Mireia Ingla i Mas, alcaldessa de SANT CUGAT DEL VALLÈS; Lídia Muñoz Cáceres, alcaldessa de SANT FELIU 
DE LLOBREGAT; Maria Lourdes Fuentes Faig, alcaldessa de SANTA CRISTINA D’ARO; Narcís Fajula i Aulet, 
alcalde de SARRIÀ DE TER; Albert Coberó Aymerich, alcalde de SÚRIA; Maria Alba Pijuan Vallverdú, alcaldessa 
de TÀRREGA; Sergi Vallès Domingo, alcalde de TORRELLES DE FOIX; Josep López i Ruiz, alcalde d’ULLÀ; 
Noemí Trucharte Cervera, alcaldessa de VILANOVA DEL CAMÍ; Josep Bigorra Llauradó, alcalde de 
VILAPLANA; Roser Colomé, Secretària general adjunta; Susanna Mérida, Secretària general adjunta; i Elisabet 
P. Redortra, de la Secretaria General de l’entitat. 

 

Excusen la seva assistència:  

Carles Luz i Muñoz, alcalde de GANDESA; David Bote Paz, alcalde de MATARÓ; Laura Campos i Ferrer, 
alcaldessa de MONTCADA i REIXAC; Francesc Alemany Martínez, alcalde de PALAFOLLS; Xavier Amor Martín, 
alcalde de PINEDA DE MAR. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 30 de novembre de 2020. 

2. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans de participació i 
col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau. 

3. Moció de suport al Dret a Morir Dignament. Aprovar, si escau.  

4. Resum Executiu del Pla de Formació 2019. 

5. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials.  

6. Informacions COVID-19.  

7. Qüestions sobrevingudes. 

a) Informació de la reunió dels Fons Next Generation 

b) Informació reunió protocol d’execució de llançaments 

c) Temes ENDESA: 

- Informació de la reunió mantinguda amb Endesa  

- Deutes històrics dels ajuntaments amb Endesa  
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d) Contracte Programa de Serveis Socials 

e) Resposta del Conseller d’Interior al tema de les multes posades durant la pandèmia  

f) Informació tema policies locals 

g) Comunicat de suport al Conseller Bernat Solé  

8. Precs i preguntes 

 

 

La Presidenta dóna la benvinguda a tots els assistents i també les gràcies per participar en aquesta sessió del 
Comitè Executiu per via telemàtica.. 

 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió ordinària del 30 de novembre de 2020 

Sense cap modificació per part dels assistents, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

La Presidenta informa que el Secretari General està de baixa momentània. 

 

2. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans de participació i 
col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau 

La Presidenta explica que amb la documentació d’aquest punt hi ha la relació dels nomenaments dels 
representants a les comissió mixtes i òrgans de participació i col·laboració amb la Generalitat que s’han traslladat 
als diferents departaments –des del darrer Comitè Executiu- i que si no hi ha cap dubte al respecte, s’haurien 
d’aprovar. 

 

Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Taula d’atenció integral 
d’infants i joves migrats sols 

Jesús Husillos, regidor de l’Hospitalet de Llobregat 
Mariama Sall Sall, regidora de Lleida 

 

Comissió Paritària General de 
Seguiment de l'Acord Comú de 
condicions pels empleats 
públics dels ens locals de 
Catalunya de menys de 20.000 
habitants 

David Rodríguez, alcalde de Solsona  

GT Agilització tràmits 
administratius, llicències i 
autoritzacions 

 

Xavier Ludevid, 
Director de l’àmbit de 
gestió d’Urbanisme i 
Projectes de Sant 
Cugat del Vallès 

Taula de Ciutadania i 
Immigració 

Lourdes Fuentes, alcaldessa de Santa Cristina d’Aro  

Xarxa de Ciutats i Pobles cap a 
la Sostenibilitat  

Lidia Muñoz, alcaldessa de Sant Feliu de Llobregat  

Consell Rector Observatori del 
Paisatge 

Amador Marquès, alcalde de Bossòst  
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Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Comitè de Coordinació 
Aeroportuària de Catalunya- 
AENA  (Estat, CCAA i AL) 

Carles Pellicer, alcalde de Reus 
Lluís Mijoer, alcalde del Prat de Llobregat 
Xavier Amate, regidor de Castelldefels 

 

Pacte Nacional per a la Societat 
del Coneixement (Comissió de 
Seguiment) 

Montserrat Candini, alcaldessa de Calella  

Comissió de Cooperació Local 
de Catalunya 

T: Montserrat Candini, alcaldessa de Calella, en 
substitució de Joan Campolier, alcalde de Santa 
Susanna   

 

Comissió de Policia de 
Catalunya 

Ignasi Simón, alcalde de Lliçà d’Amunt 

Diego J. Fernández 
Tècnic assessor de la 
Comissió de Seguretat 
i Protecció Civil de 
l’FMC 

Consell Nacional d’Arxius  

Pere Pastallé, tècnic 
de la Xarxa d’Arxius de 
l’Oficina de Patrimoni 
Cultural de la Diputació 
de Barcelona 

Observatori per a la Igualtat de 
Gènere 

Núria Parlón, alcaldessa de Santa Coloma de 
Gramenet, en substitució de Mireia González, 
regidora de Santa Coloma de Gramenet 

 

Assemblea Urbana de Catalunya 
Jordi Latorre, alcalde de Torrefarrera, com a suplent 
de Xavier Fonollosa, alcalde de Martorell 

 

Consell Rector de l’Institut 
Cartogràfic i Geològic de 
Catalunya 

 

Santi Valls, tècnic de la 
Diputació de 
Barcelona, com a 
suplent de Jaume 
Casañas, tinent 
d’alcalde de Cunit 

Consell Assessor de la 
Formació Professional 
(Assessor a la Permanent) 

 

Pere Gabern, director 
de serveis d’educació i 
d’esports de 
l’Ajuntament de 
Granollers 

 

Els assistents aproven per unanimitat la relació de representants a les diferents comissions mixtes.  

 

3. Moció de suport al Dret a Morir Dignament. Aprovar, si escau 

L’alcaldessa de Tàrrega explica que el text d’aquesta moció és fruit de diverses converses i reunions amb 
representants de l’Associació pel Dret a Morir Dignament i té en consideració la recentment aprovada Proposició 
de Llei orgànica de regulació de l’eutanàsia i les aportacions recollides per l’Àrea de Cohesió Social de l’FMC. Es 
tracta d’una moció de plantejament ètic. Remarca que el punt 9 dels acords es deixa obert per a que cada entitat 
local faci el que consideri més adient i es facilita per a aquells ajuntament que encara no n’hagin aprovat cap. El 
text de la Moció és el següent: 

“MOCIÓ CONJUNTA QUE ELS GRUPS MUNICIPALS ......................... DE L’AJUNTAMENT DE ...........................  
PRESENTEN EN SUPORT AL DRET A MORIR DIGNAMENT 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
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La declaració universal dels Drets Humans (1948) assenyala en el seu article primer que “tots els éssers humans 
neixen lliures i iguals en llibertat i en drets”. Així mateix, la Constitució Espanyola (1978) al seu article 10 declara 
el dret a “la dignitat de la persona i el lliure desenvolupament de la seva personalitat”. 

Per la seva banda, l’Estatut d’Autonomia de 2006 manifesta el següent: 

“Article 20. Dret a viure amb dignitat el procés de la mort. 

1. Totes les persones tenen el dret de rebre un tractament adequat al dolor i cures pal·liatives integrals i a viure 
amb dignitat el procés de llur mort. 

2. Totes les persones tenen el dret d’expressar llur voluntat d’una manera anticipada per tal de deixar 
constància de les instruccions sobre les intervencions i els tractaments mèdics que puguin rebre, que han 
d’ésser respectades, en els temes que estableixen les lleis, especialment pel personal sanitari quan no estiguin 
en condicions d’expressar personalment llur voluntat.” 

No obstant tot això, l’article 143.4 del Codi Penal espanyol, si bé ha exclòs els metges i metgesses en la llei de 
l’eutanàsia aprovada el passat dia 17 de desembre de 2020, encara penalitza, si bé rebaixant les penes, a la 
persona que ajudés a morir a una altra “amb actes necessaris i directes per la petició expressa, seriosa i 
inequívoca d’aquest, en el cas que la víctima patís una malaltia greu que el conduís necessàriament a la mort, o 
que li produís greus patiments permanents i difícils de suportar”. 

Catalunya ha desenvolupat una legislació pròpia sobre el dret a viure amb dignitat el procés de la mort, 
concretada en la Llei 21/2000, de 29 de desembre, sobre els drets d’informació concernents a la salut i 
l’autonomia del pacient i la documentació clínica corresponent, així com en el Decret 175/2002, de 25 de juny, 
pel qual es regula el Registre de voluntats anticipades, principis aquests també inclosos en la Llei estatal 
41/2002, de 14 de novembre, norma reguladora de l’autonomia del pacient i de drets i obligacions en matèria 
d’informació i documentació clínica. 

La concreció d’aquestes orientacions legals ha quedat reflectida en la pionera Carta de drets i deures de la 
ciutadania en relació amb la salut i l’atenció sanitària (2001), revisada i aprovada pel Departament de Salut el 
juny de 2015, que en el capítol d’Autonomia i presa de decisions, apartat 5.1.8., indica que: “la persona té dret a 
viure el procés que esdevingui fins al final de la vida segons la seva concepció de dignitat. La persona té dret a 
rebutjar qualsevol tractament, malgrat que aquest sigui de suport vital i estigui ja instaurat, sempre que es 
tracti d’una decisió competent i ben informada. 

En aquest context, la persona té dret a rebre una atenció de qualitat que promogui l’alleujament del patiment, 
sigui físic, psicològic, social o espiritual, proveïda en l’entorn idoni (domicili, hospital, etc.), i atenent les 
preferències de la persona. Quan es donen situacions de patiment insuportable i la persona, en plena possessió 
de les seves facultats per decidir, expressa el seu desig de morir i sol·licita ajuda per fer-ho, té el dret a rebre un 
tracte respectuós i que se li doni una resposta proporcionada a la intensitat  d’aquest patiment. Igualment, la 
persona té dret que els professionals sanitaris li facilitin les cures i els tractaments necessaris per facilitar-li una 
mort digna i sense patiment, sempre dins del marc legal vigent.” 

Malgrat que aquestes lleis, juntament amb el desenvolupament dels programes de cures pal·liatives, han 
suposat una millora al llarg dels darrers anys, l’experiència expressada per l’Associació pel Dret a Morir 
Dignament (DMD), obtinguda a partir de l’atenció personalitzada a centenars d’homes i dones al llarg dels 
darrers anys, permet afirmar que massa persones continuen patint un sofriment innecessari al final de la seva 
vida per: 

- Desconeixement d’aquestes lleis per una part del personal sanitari. 

- Desconeixement per part dels pacients i del seu entorn dels seus drets o de com exercir-los, incloent tot el 
relatiu a l’elaboració prèvia del Document de Voluntats Anticipades (testament vital). 

- Dificultat d’accés als equips de cures pal·liatives per desinformació d’una part del personal sanitari o per 
manca de recursos suficients per atendre a tota la població. 

- Penalització de l’ajuda a morir de l’article 143.4 del Codi Penal espanyol, a excepció de metges i metgesses 
(segons la llei de l’eutanàsia aprovada el passat dia 17 de desembre de 2020). 

Diverses situacions dramàtiques ocorregudes en els darrers temps i de les quals els mitjans s’han fet ampli 
ressò, demostren la necessitat de que cal aconseguir eixamplar el dret a morir dignament de la ciutadania, pel 
que a més de ser necessari despenalitzar l’eutanàsia (article 143.4 del Codi Penal), les mesures que actualment 
permet la llei s’han d’aplicar de la forma més ajustada a la voluntat i al concepte de dignitat de cada persona. 
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Actualment, a Catalunya, escassament l’1% dels catalans ha registrat un Document de Voluntats Anticipades 
(DVA), tot i que un 78% de la societat dona suport a la despenalització de l’eutanàsia. Sens dubte, una de les 
raons principals és la manca d’informació i el desconeixement per bona part de la ciutadania dels seus drets al 
final de la vida i, molt especialment, de la possibilitat d’escriure i registrar un DVA. 

Els ajuntaments, com a institució més propera a la ciutadania i des de la convicció que el dret a una mort digna 
és un dels drets humans, hem de vetllar per la seva defensa, pel que és necessari divulgar aquest dret entre la 
població, així com la necessitat de que cada ciutadà disposi del seu DVA i que el personal municipal en general i 
el de treball i educació social i el de les Oficines d’Atenció al Ciutadà (OAC) en particular n’estiguin degudament 
formats i informats. 

Per tot l’anterior, els Grups Municipals ............................... proposen al Ple de l’Ajuntament de 
.................................. l’aprovació dels següents acords:   

ACORDS: 

Primer.- Defensar que la llibertat de la persona no s’ha de perdre en cap moment de la vida, ni tampoc en el 
procés final que ens porta a la mort. 

Segon.- Donar suport, defensar i divulgar el dret de les persones a ser assistides al final de la vida segons els 
desigs expressats en la seva Declaració de Voluntats Anticipades (DVA). 

Tercer.- Demanar al Parlament legislar per oferir a la ciutadania la possibilitat de signar el DVA davant d’un 
funcionari públic municipal habilitat per aquest fi i demanar al Govern la simplificació del tràmit del DVA en els 
centres de la seva competència. 

Quart.- Demanar als departaments de Salut i Afers Socials l’equitat en l’actuació dels equips PADES (Programes 
d’Atenció Domiciliària i Equips de Suport) a tot el país, per tal que qualsevol persona del territori català pugui 
ser atesa per aquests equips especialitzats les 24 hores al dia i 7 dies a la setmana, amb la qualitat del servei 
que s’està donant en l’actualitat, així com crear programes de servei d’atenció a domicili (SAD) amb 
professionals especialitzats en cures pal·liatives i suport d’infermeria, en cas que sigui necessari, per a les 
persones ateses pels equips de PADES. 

Així com, exigir a les conselleries corresponents l’aportació de recursos necessaris, per tal que tant els PADES 
com el SAD pal·liatius puguin desenvolupar aquestes funcions.  

Cinquè.- Donar suport a les lleis sobre eutanàsia i el dret a morir dignament que puguin ser aprovades pel 
Congrés de Diputats i demanar al Parlament i al Govern de la Generalitat de Catalunya el seu ràpid 
desplegament en allò que sigui de la seva competència, la màxima difusió entre professionals i ciutadania i la 
promoció del  Document de Voluntats Anticipades. 

Sisè. Instar el Govern a complir el més abans possible amb els acords del Parlament recollits a la Moció 91/XI de 
26 de gener de 2017 sobre el dret a morir dignament (BOPC 316 de 30 de gener). 

Setè.- Dotar d’informació i formació específica als treballadors i treballadores municipals, en particular als 
serveis socials, centres culturals, Oficines d’Atenció Ciutadana (OAC), centres municipals de salut, policia 
municipal, residències, centres de dia, assistència a domicili, etc., sobre els drets de la ciutadania al final de la 
vida i el DVA. 

Vuitè.- Promoure la sensibilització i la reflexió entorn al dret a la mort digna amb la col·laboració de l’Associació 
DMD Catalunya (DMD-Cat) en els entorns que es consideri adients (entitats, centres educatius...).  

Novè.- Establir amb l’associació DMD-Cat un acord de col·laboració per al desenvolupament d’estratègies 
específiques a nivell municipal per tal de promoure el coneixement, la reflexió, la informació i la formació de la 
ciutadania.  

Desè.- Es farà difusió d’aquesta moció a través dels canals de comunicació de l’ajuntament (la web, el butlletí, 
TV-ràdio municipal...). L’ajuntament podrà editar també material propi amb l’assessorament de DMD-Cat. 

Onzè.- Donar trasllat d’aquest Acord a l’Associació pel Dret a Morir Dignament, a la Federació de Municipis de 
Catalunya, als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat, al Congrés dels 
Diputats i als mitjans de comunicació locals.” 

 

Els assistents aproven per unanimitat la Moció de suport al Dret a Morir Dignament. 
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4. Resum Executiu del Pla de Formació 2019 

Susanna Mèrida comenta que el document del resum executiu del pla de formació 2019 és molt extens (més de 
dues-centes pàgines) i explica que l’auditoria va començar més tard per la pandèmia i, a més, han demanat 
molta informació per fer comprovacions. Destaca d’aquest resum que s’han fet 12 accions (10 presencials i 2 
online) en 25 edicions, amb una assistència de 2.002 persones, de les que un 61% han estat dones. L’import de 
la subvenció FEDAP que s’ha gestionat és de 165.000 euros. 

A tall informatiu, explica que el 2009 vam rebre una subvenció de 725.000 euros; al 2016 d’111.000 ; i al 2020 de 
184.000 euros. Per a l’exercici 2021 el pla que es va presentar el desembre de 2020 inclou 25 accions formatives 
i esperem que s’aprovi el mes de febrer per part de la FEDAP. En el proper Comitè Executiu es presentarà el pla 
de formació 2021. 

Els assistents resten assabentats del Resum Executiu del Pla de Formació 2019. 

 

5. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials 

Roser Colomé explica que ja s’han engegat els procediments per a la constitució de les àrees i comissions 
sectorials. Demà es constitueix l’Àrea de Serveis a les Persones i la propera serà l’Àrea de Cohesió Social. 

Durant el mes de febrer està previst que es constitueixin l’Àrea de Territori i Sostenibilitat i l’Àrea de Promoció 
Econòmica. 

La previsió és tenir-les totes constituïdes el primer trimestre d’aquest 2021. 

 

6. Informacions COVID-19 

La Presidenta explica que des de la darrera sessió del Comitè Executiu, de data 30 de novembre, i fins a la data 
d’avui, la Federació de Municipis de Catalunya ha participat en un gran nombre de reunions amb el govern de la 
Generalitat. 

Destaquem les tres reunions amb el Departament d’Educació; la reunió amb el Departament de Cultura i sector 
cultural per preparar propostes per traslladar al Departament de Salut (Dr. Argimon i Dr. Clotet) i pròpia reunió 
mantinguda amb ells; dues reunions amb la consellera de la Presidència i amb el sector de l’esport; una reunió 
conjunta amb la consellera de Presidència i el departament d’Interior per tractar les mesures en matèria de salut 
pública i seguretat en l’àmbit de la restauració; i una per tractar els Fons Next Generation-EU; tres reunions de la 
Taula de serveis bàsics; i les reunions de les regions sanitàries metro nord i sud. 

Pel que fa a la tasca comunicativa en aquest període (28 de novembre de 2020 a 21 de gener de 2021), s’han 
pujat a la pàgina web 41 notícies relacionades amb la pandèmia i s’ha actualitzat la informació de la noticia 
principal del web en 23 ocasions. 

S’han enviat 12 comunicats específics a les entitats adherides i s’han editat 6 newsletter amb informació 
específica sobre la Covid, a més d’altres temes. 

I sobretot, s’ha publicat la revista de la Federació de Municipis de Catalunya número 114 ‘Els governs locals 
davant la COVID-19’, en la què la informació relacionada amb les mesures i instruccions de salut pública a 
Catalunya per contenir el brot epidèmic de la COVID-19, com també la gestió de la pandèmia per part dels ens 
locals, ocupen una gran part del seu contingut. També s’hi han publicat articles d’opinió de la presidenta i de tots 
els vicepresidents de l’FMC valorant com s’ha afrontat la pandèmia al seu municipi i quina és la seva visió en un 
futur proper. Pel que fa a les xarxes socials, s’han fet 38 tuits i 2 retuits d’altres comptes de Twiter. 

 

7. Qüestions sobrevingudes 

La Presidenta fa una breu intervenció en record de Sergi Mingote, exalcalde de Parets del Vallès i membre del 
Comitè Executiu de l’entitat. 
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a) Informació de la reunió dels Fons Next Generation 

En relació a la reunió dels Fons Next Generation –EU, la Presidenta explica que els van traslladar des del 
Departament que havien recollit 542 projectes però posa de manifest que nosaltres com a entitat no havíem 
participat ni estat presents en aquesta oficina creada a l’efecte. El document que ens van fer arribar a posteriori 
de la reunió es traslladarà als membres del Comitè Executiu per al seu coneixement. 

Eduard Rivas fa èmfasi en què el repartiment d’aquests fons ha de ser equitatiu i explica que des de Brussel·les 
la demanda és que la col·laboració sigui público-privada. Però la Generalitat ens ha reunit tard. La pregunta que 
planteja és com baixarà la gestió d’aquests fons als ajuntaments. 

Xavier Fonollosa pregunta si se sap com ha repartit la Generalitat aquests projectes i posa de manifest que les 
grans corporacions intentaran que els arribin aquests fons. Hauria d’haver un canvi normatiu per agilitzar la 
licitació d’aquests fons i també per a l’aplicació de romanents. 

Marta Farrés i Mireia Ingla expliquen que des dels respectius ajuntaments també estan buscant projectes que 
encaixin en aquests fons Next Generation. 

La Presidenta explica que és possible que l’Oficina tècnica de la Generalitat que gestiona els projectes n’ajunti 
de petits per presentar-ne un de macro. Informa que l’ACM i l’FMC no estàvem convocats a cap de les reunions 
preparatòries ni de coordinació en aquesta taula tècnica. 

Montserrat Candini manifesta que s’ha d’exigir que les entitats municipalistes formin part del debat d’aquests 
fons. 

Els assistents acorden manifestar la queixa per tenir coneixement d’aquesta oficina tard i, alhora, reclamar estar-
hi present. 

 

b) Informació reunió protocol d’execució de llançaments 

Alba Pijuan explica que la setmana passada va participar en una reunió de la Comissió de Seguiment del 
protocol d’execució de llançaments que va ser motivada perquè el protocol signat el 2013 havia quedat desfasat. 
En aquesta reunió es va acordar actualitzar-lo i que s’hauria de tenir en compte que hi hagi més temps d’avís 
quan hi hagi un desnonament i es tingui en compte la situació social actual. 

 

c) Temes ENDESA 

- Informació de la reunió amb Endesa 

Xavier Fonollosa explica que a finals de desembre es va mantenir una reunió amb Endesa a petició de l’empresa 
elèctrica a la que van assistir com a representants de l’Àrea de Territori i Sostenibilitat de l’FMC, David Bote, 
vicepresident de l’Àrea; Narcís Fajula, alcalde impulsor de la Comissió de política territorial/urbanisme; i ell 
mateix com a President de l’Àrea. La petició que va fer Endesa és que en les obres que havien de fer als 
ajuntaments no haguessin de fer un aval per cada obra. 

Des de l’Àrea de Territori els vam avançar que per qüestions normatives no es pot fer a nivell de territori o de 
país, però que a nivell d’ajuntament es podria estudiar. També se’l va demanar que facilitessin un contacte 
(persona i telèfon) per poder accedir directament quan els ajuntaments tenen problemes de subministrament, ja 
que pels canals ordinaris és molt complicat de contactar. 

Marta Farrés explica que ella disposa d’un número específic que li van facilitar d’Endesa però que el va fer servir 
i no ha acabat de funcionar, ja que no li van fer retorn quan va presentar la incidència. 

Xavier Fonollosa comenta que s’haurien de fer més trobades amb Endesa. 

Montserrat Candini pregunta si els van dir quines han estat les inversions que ha fet Endesa en els darrers 10 
anys. 
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Narcís Fajula explica que la seva experiència amb el telèfon que va posar a disposició Endesa va ser 
satisfactòria quan va tenir incidències i que s’hauria de poder facilitar el tema dels avals. 

- Deutes històrics dels ajuntaments amb Endesa 

La Presidenta explica que la proposta plantejada a nivell tècnic per part d’Endesa en relació als deutes històrics 
dels ajuntaments sobre pobresa energètica és la següent: 

Fins al 2018: ENDESA assumeix el 100% del deute 

2019-2020: 50% Endesa i 50% l’Administració. Del 50% de l’Administració: 25% Generalitat i 25% entre 
Diputacions i ens locals 

Es coincideix en que el tema s’hauria de tirar endavant però els ajuntaments no estan en situació d’assumir el 
12,5% del deute. Es va demanar que s’auditessin els deutes perquè només s’ha de fer càrrec del servei de 
subministrament com a tal. 

Les propostes que figuren en aquests moments sobre la taula és que el Departament de Treball, Afers Socials i 
Famílies negociarà amb Endesa per fer front a les emergències actuals i mantindran les mateixes aportacions de 
la Generalitat als ajuntaments. Si mantenen aquest % ho signaríem. 

 

d) Contracte Programa de Serveis Socials 

La Presidenta informa que la setmana vinent hi ha una reunió per a la pròrroga del contracte programa per al 
2021, que és fins el 31 de desembre, i que s’està treballant. A mesura que es vagi tenint més informació es 
traslladarà. 

 

e) Resposta del Conseller d’Interior al tema de les multes posades durant la pandèmia 

La Presidenta recorda que en la darrera reunió que va mantenir amb el Conseller Miquel Buch es va acordar que 
de les multes recaptades el 85% seria per als ajuntaments. Inicialment, el nou conseller, Miquel Samper, no va 
agafar aquest compromís com a seu i les entitats municipalistes li vam traslladar per escrit l’acord del seu 
antecessor en el càrrec. La resposta escrita rebuda és que s’havia de parlar amb vicepresidència perquè des 
d’intervenció es pugui fer aquest pagament. Des de vicepresidència ens han avançat avui mateix que no hi 
veuen cap problema. 

 

f) Informació tema policies locals 

Ignasi Simon, com a alcalde impulsor de la Comissió de Seguretat i Protecció Civil de l’FMC explica que el mes 
de desembre va assistir a una reunió sobre policies locals en la que van presentar l’informe anual i el projecte de 
decret de la imatge corporativa de les policies locals. També es va aprovar que els municipis de Breda i l’Ampolla  
tinguin cos de policia local. Va reclamar que es donés prioritat a la llei del sistema de policies locals. 

 

g) Comunicat de suport al Conseller Bernat Solé 

La Presidenta explica que dijous passat es va elaborar conjuntament amb l’ACM un manifest de suport al 
Conseller Bernat Solé amb motiu de la decisió del TSJC d’inhabilitar-lo en relació amb el referèndum de l’1 
d’octubre, quan era alcalde d’Agramunt. 

El vicepresident Eduard Rivas manifesta que ja va avançar a la resta de vicepresidents que el seu grup no li 
dóna el vist-i-plau i que no hi estan d’acord ja que a l’inici d’aquest mandat les quatre forces polítiques que 
composen l’FMC van acordar que no hi hauria posicionaments com a FMC en qüestions relacionades amb 
aquests temes. 
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Montserrat Candini considera que s’hauria d’haver explicitat en el comunicat si hi havia abstencions per part 
d’alguna força política. 

Lluís Mijoler s’adhereix al què ha expressat Eduard Rivas sense entrar en més valoracions, i afegeix que l’FMC 
no ha d’anar sempre al què diu l’ACM, ja que com a entitat sempre hem trobat paraules per arribar a consensos. 

Lluís Guinó considera que aquests temes sí que s’han de debatre encara que hi hagi divergències i que té tan 
valor el posicionament de l’Eduard Rivas com el d’altres. 

Marta Farrés posa de manifest que el posicionament expressat per Eduard Rivas no és particular seu, sinó dels 
alcaldes del PSC.  

 

8. Precs i preguntes 

La Presidenta explica que demà participarà en la inauguració d’una sessió especial del Seminari de Relacions 
Col·lectives que l’FMC ha organitzat conjuntament amb els sindicats CCOO i UGT i en la que s’analitzarà 
l'estabilització del personal no permanent a l'administració local. 

Lidia Muñoz pregunta si s’ha avançat en el tema de que no desapareguin del Pressupostos Generals de l’Estat 
els 3.000 milions destinats al fons Covid. 

Montserrat Candini respon que demà hi ha reunió de la Junta de Gobierno de la FEMP però que aquest tema no 
està a l’ordre del dia; el que sí hi figura és el tema dels fons del transport. 

 

Finalitza la sessió a les 17.40 hores del dia de la data. 

 

 

    

 

 

 

 

La Presidenta 

Olga Arnau i Sanabra 
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